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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért ellensége az Orbán-kormány a háztartások által termelt tiszta 
napenergiának?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Amióta a jelenlegi kormány van hatalmon, egymást követik az olyan intézkedések, amelyeknek 
egyetlen azonosítható céljuk a háztartási napelemhasználat megnehezítése. Kaptak a napelem-
használók a Fidesztől napelemadót, az uniós határidő előtt kivezetett szaldóelszámolást, és most a 
szolgáltatók áramátvételi kötelezettségének megszüntetését is.
 
Azoknak a politikusoknak, akik ilyesmiről döntenek, minimum alapszinten érteniük kellene ahhoz, 
amiről döntést hoznak, de ez a bázistudás szemmel láthatóan hiánycikk a kormány háza táján. Ezért 
szükséges, hogy legalább az alapfogalmakat tisztázzuk. Tisztelt fideszes kollégák, amint talán 
önöknek is feltűnt, Európában áramhiány van. Az áramhiány elsődleges oka a gázhiány, gáz pedig 
azért nincs, mert az önök barátja, a háborús bűnös Vlagyimir Putyin tavaly nyár óta a kínálat 
szűkítésével manipulálja a gázpiacot. A lényeg tehát hogy áramhiány van, Európa minden normális 
kormánya áramot próbál szerezni, lehetőleg olcsón, saját forrásból És mit tesz ehhez képest az 
Orbán-kormány? Azoknak, akik a saját házukon, saját beruházással áramot termelnének, és azt 
olcsón odaadnák valamelyik áramszolgáltatónak, azt mondják: köszönjük, de nem kérjük, inkább 
veszünk drága importáramot.
 
Hogy Vlagyimir Putyin erre elégedetten hátradől és csettint, az a minimum. Az indok, amit ehhez az
irracionális rendelkezéshez mellékeltek, egyenesen nevetséges. Állítólag azért nem fogadják be a 
szolgáltatók az áramot a napelemes háztartásokból, mert nem bírja a hálózat. Állítólag azért nem 
lehet új háztartásokat bekötni, mert zavart okoznának a hálózatban. Érdekes, amikor Tiborcz István,
Mészáros Lőrinc vagy valamelyik másik oligarcha köti rá a több száz megawattos, közpénzből 



 
épült napelemparkját a rendszerre, soha nem lehet ilyen hálózati zavarokról hallani.
 
Az átvételi kötelezettség eltörlése, vagyis a szigetüzemre kényszerítés a lakosság döntő többsége 
számára értelmetlenné teszi a napelemek felszerelését. Ez a teljesen értelmetlen és káros intézkedés 
egyrészt kiszámíthatatlanná, vagy akár lehetetlenné is teszi a megtérülést, másrészt a háztartási 
akkumulátor technológia még járulékos környezetszennyezéssel is jár, nagyon drága és kevéssé 
hatékony. Nagyon kevés embernek jelent tehát valódi megoldást.
 
Ha nem lenne adminisztratív béklyóba kötve a zöldenergia, és megvalósult volna a magyar 
lakásállomány energetikai korszerűsítése, most Oroszországnak alig lenne zsarolási potenciálja 
Magyarországgal szemben, mert alig szorulnánk rá az orosz energiára. Sokkal nagyobb lenne a 
bizalom a magyar gazdaságban, erősebb lenne a forint, kisebb az infláció, és – nem mellesleg – a 
mostaninak a töredéke a rezsiszámla. Önök a szószegésükkel kiszolgáltatott helyzetbe hozták 
Magyarországot és a magyar családokat.
 
Most szó szerint itt állunk egy olyan háború küszöbén, amelyet Oroszország vív Európa és benne 
Magyarország ellen, és az energiaimport manipulálását használja fegyverül. Ez az a pont, amikor – 
ha csak nem akarnak tényleg árulóként bevonulni a történelembe – be kell fejezni az energetikai 
pávatáncot. Magyarországnak nincsenek új gáz- és olajmezői. Nincs új atomerőművünk, és a 
belátható jövőben nem is lesz, mer Oroszország sem technikai, sem pénzügyi, sem morális 
értelemben nincs abban a pozícióban, hogy Európában atomerőművet építhessen. Ha energiát 
akarunk, egyszerűen nincs más választásunk, mint hogy a megújulók felé fordulunk. Aki ebben a 
helyzetben a megújuló energiaforrások használatát akadályozza, az nyíltan szembemegy 
Magyarország alapvető érdekével, a szuverenitással. Önök ezt a terhet nem vehetik magukra, mert 
még az unokáik is szégyellni fogják, hogy ugyanahhoz a családhoz tartoznak. Magyarországnak ma
nincs fontosabb érdeke annál, mint hogy minél több energiát tisztán, saját forrásból tudjon 
megtermelni.
 
Ezért kérem, szíveskedjék nyilatkozni róla, mikor vonja vissza a kormány a napelemadót, mikor 
állítja vissza a szolgáltatók áramátvételi kötelezettségét a háztartásokkal szemben, és milyen 
további szabályozási, támogatási lépéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy minél többen 
termeljenek áramot Magyarországon háztartási napelemek segítségével.
 
Várom válaszát!
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